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Spørgsmål nr. 6 (Alm. del) fra Folketingets Kulturudvalg: 

 

”Amatørboksning har vist sig at have stor samfundsmæssig be-

tydning, da de gør en stor indsats for utilpassede unge. Ama-

tørboksningen er truet af de stigende omkostninger, som den 

årlige skanning medfører. Mener ministeren, at amatørboks-

ningen fortsat skal kunne eksistere i Danmark?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Kulturministeriet, der har oplyst følgende:  

 

”Danmarks Idrætsforbund og Dansk Bokse-Union har i en re-

degørelse af 4. august 2014 til Kulturministeriet lagt vægt på, 

at dansk amatørboksning også tjener et samfundsmæssigt for-

mål for Danmark. Parterne peger på bokseklubbernes opgave 

med at få nogle af de utilpassede unge ind i idrætten og for-

eningslivet, som ikke har passet ind andre steder. 

 

Med baggrund i idrætspolitiske ønsker om, at det danske 

idrætsbillede skal være så mangfoldigt som muligt samt en ge-

nerel anerkendelse af bokseklubbernes potentiale i forhold til 

at rekruttere og favne andre og mere udsatte målgrupper end 

andre idrætter, har Danmarks Idrætsforbund og Dansk Bokse-

union opstillet en række ønsker til dispensationsbetingelser, 

som skal sikre, at der også i fremtiden kan være eliteamatør-

boksning i Danmark. 

 

Kulturministeriet vurderer ud fra et idrætspolitisk perspektiv, 

at forslaget fra Danmarks Idrætsforbund og Dansk Bokse-

Union kan være en fornuftig løsning.” 

 

Der henvises endvidere til den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 4 

(Alm. del) fra Folketingets Kulturudvalg. 

 

 


